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OC KLEINE NETE 
 
Woensdag 25 mei 2022, 14:00u 
Teams  
 
VERSLAG1 
 
 

Aanwezig 
- Cathy Berx  gouverneur provincie Antwerpen, voorzitter 
- Christophe Jansen diensten van de gouverneur, secretaris (verslag) 
- Jan De Haes  gedeputeerde provincie Antwerpen  
- Marieke Gruwez Provincie Antwerpen, DREM 
- Marianne Verhaert burgemeester Grobbendonk  
- Luc Van Vlasselaer schepen Grobbendonk 
- Johan Verhaegen schepen Grobbendonk 
- Vera Celis  burgemeester Geel 
- Luc Van Laer  schepen Geel 
- Mien Van Olmen burgemeester Herentals 
- Pascal Van Nueten schepen Herentals 
- Ward Kennes  burgemeester Kasterlee 
- Guy Van de Perre schepen Kasterlee 
- Bart Verreth   Lier 
- Luc De Backer  schepen Lille 
- Griet Van Olmen schepen Nijlen 
- Patrick Geuens  burgemeester Retie 
- Luc Janssens  schepen Retie 
- Jos Bouly  schepen Vorselaar 
- Mizel Gebruers  schepen Vorselaar 
- Marc Florus  Vlaamse Milieumaatschappij (VMM) 
- Sandra Franck  Vlaamse Milieumaatschappij (VMM) 
- Wim Dauwe  De Vlaamse Waterweg (DVW) 
- Stijn Leestmans  Vlaamse Landmaatschappij (VLM) 
- Stijn Messiaen  Vlaamse Landmaatschappij (VLM) 
- Els Remans  Vlaamse Landmaatschappij (VLM) 
- Christophe Vandevoort Departement Omgeving (OMG) 
- Daniël Josten  Agentschap Natuur en Bos (ANB)  
- Tom Gabriëls  Bekkensecretariaat Netebekken 
- Jef De Schutter  projectcoördinator strategisch project, Regionaal Landschap Kleine en Grote  

Nete (RLGKN) 
- Bas Van der Veken Regionaal Landschap Kleine en Grote Nete (RLKGN) 
- Michiel Sels  Boerenbond 
- Frederic Mollen Natuurpunt 
- Michiel Debie  Provincie Antwerpen, toerisme 
- Benny Eyckmans IOK Geel 
- Falk Bandelow  landschapsarchitect 

 

Verontschuldigd 
Luk Lemmens  gedeputeerde provincie Antwerpen 
Mireille Colson  gedeputeerde provincie Antwerpen 
Kathleen Helsen gedeputeerde provincie Antwerpen 
Karin Soetemans adviseur gedeputeerde Helsen 

                                                                 
1 Dit verslag moet samen gelezen worden met de voorbereidende nota’s. 
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Thomas Wellens adviseur gedeputeerde De Haes 
Bram Abrams  arrondissementscommissaris 
Willy Broeckx  schepen Dessel 
Thierry Suetens  schepen Lier 
Liesbeth Michiel Lier 
Ankatrien Boulanger Regionaal landschap Rivierenland 
Philippe De Backer Kempenlandschap 
Koen Segher  De Vlaamse Waterweg 
Jasmine Michielsen Agentschap Onroerend Erfgoed 
Goedele Kayens OVAM 
Froukje Kuijk  OVAM 
Peter Symens  Natuurpunt 
Lennert Damen  Agentschap Natuur en Bos (ANB) 
 

 
 

 
 
Voorbereidende documenten 
 
- Ontwerpverslag OC 23/02/2022  
- Voortgangsrapportage Vlaamse regering 
- Lokale gebiedsdeal droogte: 

o kandidaatstelling 
o bijlage kandidaatstelling 
o juryverslag selectiefase 

- Ontsluiten en verbinden 
o nota engagement lokale besturen 
o huisstijl bakens Kempense Heuvelrug 

 
 
 
Agenda: 
 

1. Ontwerpverslag OC dd. 23/02/2022 
2. GRUP Kleine Nete & Aa  
3. Rapportage Vlaamse Regering 
4. Blue Deal 

o Vlaggenschip Kleine Nete 
 De Grote Opkuis 
 Grondverwerving signaalgebied Olympiadelaan Herentals in het kader van 

valleiherstel 
 Versnellen grondmobiliteit in functie van de realisatie van de natte natuurkernen van 

Natura 2000 
o Lokale gebiedsdeal droogte 
o Subsidie-oproep ‘groenblauwe dooradering in de bebouwde ruimte’ 
o Nieuwe subsidie-oproepen  

5. Strategisch Project Kleine Nete II 
o klimaatprogramma’s 

 KP1: Droogte en ontharding 
 KP2: Herstel bodemsysteem  
 KP3: Bebossen en groenblauw dooraderen 
 KP4: Ontsluiten en verbinden  

 subsidie-oproep Toerisme Vlaanderen (Vlaanderen? Natuurlijk!) 
o focusgebieden 
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 Bollaak 
 Olens Broek 
 Bovennetes 

6. 10 jaar coördinatie Kleine Nete 
7. Beheersovereenkomsten (cf. rapportage Vlaamse regering) 
8. Onttrekkingsverbod 
9. Varia 

o ANB / Stad Herentals 
o Illegaliteiten horecazaken in de vallei van de Kleine Nete  
o Bemaling Zandhoven 
o Gebruik van de nieuwe watertoetskaarten 
o Promofilms valleien Kleine en Grote Nete 

 
 
 
 
1. Verslag vorig OC / opvolging actiepunten 
 
Zie ontwerpverslag OC dd. 23/02/2022 als bijlage. 
 
Het verslag is aangepast overeenkomstig de schriftelijke commentaren, de vergadering keurt het finale verslag 
goed zonder verder aanpassingen. 
 
 
2. GRUP Kleine Nete & Aa – stand van zaken 
 
Toelichting (Christophe Vandevoort) 
 
Debat 
 
Guy Van De Perre deelt mee dat de gemeente Kasterlee in oktober 2021 een advies heeft gegeven en vraagt of 
er nog een schriftelijk overzicht volgt  van hoe  om is gegaan met de verschillende adviezen. Christophe verwijst 
naar de bespreking van de opgenomen en niet-opgenomen voorstellen tot aanpassing tijdens het vorige OC, 
waar ook  ingegaan is op de vraag van Kasterlee om het landbouwgebied naast de Nete uit het plan te halen. De 
schriftelijke weerslag van dit overleg maakt deel uit van de nota aan de Vlaamse regering. Officiële 
communicatie hierover is pas mogelijk nadat de Vlaamse regering een beslissing heeft genomen. Het is wel al 
duidelijk dat alle elementen die betrekking hebben op het grondgebied van Kasterlee voorlopig uit het ontwerp-
GRUP gehouden zijn, met uitzondering van AOG De Zegge, de herschikking van camping Corteheide en het stukje 
van de gerealiseerde hermeandering onder de N19-G. Dus ook  over de kwestie van de erfdienstbaarheden in 
functie van het grondwaterpeil kunnen op dit moment geen beslissingen worden genomen o.w.v. het ontbreken 
van een ecohydrologische studie in het landbouwgebied rond de Zegge. Dit wordt doorgeschoven naar een 
volgende fase en eventueel een volgend GRUP. 
 
Christophe Vandevoort toont het grafisch plan van het ontwerp-GRUP ter verduidelijking. 
 
Mien Van Olmen vraagt om de presentatie van het vorige OC rond te sturen. 
 
To do: presentatie OC 23/02/2022 delen met OC 
 
Michiel Sels verwijst naar het PAS-voorstel, dat momenteel in openbaar onderzoek is en waarin de ontheffing 
van nulbemesting in groengebied en SBZ –  en later ook in vennengebied – opgeheven wordt. Dit is nog niet 
onderzocht in het kader van het plan-MER. We moeten eerst onderzoeken welke impact dit heeft. De 
gouverneur verduidelijkt dat inhoudelijke, materieelrechtelijke regelgeving moet gerespecteerd worden van 
zodra deze van toepassing is. Dit kan impact hebben op het gebruik en eventueel flankerend beleid, maar niet 
op de bestemmingen. Christophe Vandevoort vult aan dat PAS nog geen geldende, maar enkel aangekondigde 
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regelgeving is, die nog vertaald moet worden in wijziging van het Mestdecreet. Er is nog geen beslissing genomen 
over het ontwerp-GRUP, dit kan nog een overweging zijn. 
 
Het ontwerp-GRUP gaat vanzelfsprekend uit van een bestemming natuurgebied, waarbij de vereiste van  
nulbemesting in natuurgebieden voortbouwt op Natura 2000 doelstellingen. In het plan-MER wordt er van uit 
gegaan dat die gebieden een natuurbestemming krijgen en dat nulbemesting daaraan gekoppeld wordt.  De 
voorstellen in de PAS hebben an sich gunstige effecten voor het realiseren van deze doelstellingen. De impact 
op landbouw zal ten gepaste tijde, bij het openbaar onderzoek van het PAS en het ontwerp-RUP, volgen. Volgens 
Patrick Geuens (Retie) hangen beide onlosmakelijk samen. De gouverneur vat de tussenkomst van Christophe 
Vandevoort als volgt samen: het is nu voorbarig om er uitspraak over doen; van zodra dit alles effectieve 
regelgeving is, zal de passende beoordeling in principe inhouden dat het nog gunstiger moet zijn voor de 
realisatie van de natuurdoelstellingen. Als dit bovendien een impact heeft op het GRUP, zal het  dan – met kennis 
van de precieze inhoud en impact – moeten worden bekeken. 
 
Ook Mien Van Olmen (Herentals) heeft vragen bij de potentiële impact van de PAS. Is het mogelijk om hiervan 
een areaal-analyse te krijgen? Herentals was er in het begin van het planningsproces sterk voorstander van om 
een grote boskern (Poederkot) in  de stad te laten opnemen binnen de contouren van het GRUP. De Vlaamse 
overheid volgde dat standpunt niet. Het gemeentebestuur heeft intussen een akkoord bereikt over hoe om te 
gaan met dit gebied.  ANB houdt zich volgens de burgemeester niet aan het akkoord door in een gewijzigde visie 
te pleiten voor het behoud van het bos. Als dit effectief de keuze is van de Vlaamse overheid is, dan vraagt de 
burgemeester dat de Vlaamse overheid haar verantwoordelijkheid neemt en deze boskern alsnog opneemt in 
het ontwerp-GRUP. Een zonevreemd bos in het midden van de stad kan voortdurend tot disputen omtrent 
verkavelingen leiden. Mien Van Olmen eist hieromtrent duidelijkheid van de Vlaamse overheid. Daniël Josten 
verzet zich tegen de aantijging van contractbreuk. Voor de herverkaveling van het Poederkot is een negatief 
advies uitgebracht omdat het neerkomt op ontbossing. De gouverneur stelt voor om dit zo snel mogelijk uit te 
klaren in een trilateraal overleg tussen  Omgeving,  ANB en de stad Herentals. . 
 
To do: triateraal overleg organiseren met Herentals, departement omgeving en ANBt 
 
 
3. Rapportage Vlaamse Regering  
 
Toelichting (Christophe Vandevoort) 
 
 
Op 18/10/2021 hebben we een rapportage Vlaamse regering overgemaakt aan  het kabinet van minister Demir. 
Op 1/04/2022 nam de Vlaamse Regering hierover een aantal  beslissingen (zie rapportage Vlaamse Regering). 
 
Enkele punten zijn niet opgenomen in de beslissing van de Vlaamse regering omdat deze behoren tot de eigen 
bevoegdheid van minister Demir. Eén punt is tot verrassing van de gouverneur niet goedgekeurd, terwijl dit net 
in het belang is van de landbouwers, met name de ontharding van verlaten landbouwzetels. 
 
De bijkomende middelen van het flankerend beleid zoals deze reeds bestaan in het Sigmaplan kunnen nu ook 
aangewend worden in de vallei van de Kleine Nete. 
 
Oorspronkelijke beslispunten opgenomen in onze rapportage: 
 

1) Ontharding verlaten landbouwzetels 
 
Hierover heeft de Vlaamse regering geen beslissing genomen, het is wel genoemd als suggestie in de nota.  
 
Volgens Ward Kennes (Kasterlee) zijn geen middelen opgenomen binnen de niet-productieve middelen of het 
budget landbouw & visserij voor de uitvoering van deze beleidsambities . Het gaat niet om een principiële 
tegenkanting, het is gewoon niet opgenomen  binnen de landbouwkredieten. De niet-productieve investeringen 
hebben in se een andere finaliteit, bevestigt de gouverneur. Kunnen we, werpt de gouverneur op, niet van de 
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landbouwers die nog bouwvallige structuren hebben staan, vragen dat zij zelf instaan voor de afbraak hiervan? 
Leegstand en verkrotting mogen toch niet straffeloos gebeuren? Volgens Ward Kennes gebeurt dit in de praktijk 
al wel. Maar als het de bedoeling is dit op grotere schaal te organiseren, moeten er nieuwe instrumenten worden 
aangereikt. De gouverneur roept de gemeenten op om de instrumenten van handhaving hiervoor te hanteren 
(cf. ook de opdracht van de gemeenten op basis van art. 2 DLB: duurzame ontwikkeling van het grondgebied). 
Luc Van Laer verwijst naar de eerdere subsidiëring van afbraak van structuren op percelen die door VLM 
aangekocht zijn, wat volgens de gouverneur een andere situatie betreft. Dit gaat nl. over strategische 
grondverwerving in functie van het realiseren van doelstellingen. Ward Kennes voegt nog toe dat voor 
leegstaande structuren wel een leegstandstaks geheven kan worden, maar niet zomaar tot verplichte afbraak 
kan worden overgegaan. 
 
Christophe Vandevoort erkent dat op dit ogenblik de niet-productieve investeringen niet kunnen worden 
aangewend voor loutere onthardingsmaatregelen. Tal van maatregelen op landbouwbedrijven (aanleggen van 
een poel, wetland, …) zijn nu al mogelijk via de niet-productieve investeringen. De vraag van de gouverneur is 
niet enkel of ontharding an sich er vandaag al onder valt, wel  of we kunnen onderzoeken of dit in de toekomst 
mogelijks wel het geval wordt. Ward Kennes suggereert om de vraag aan de Vlaamse regering in die zin te 
herformuleren. De gouverneur gaat een stap verder en merkt op dat zelfs de vraag gesteld kan worden of  er 
geen interpretatie mogelijk is waarbij een gebruik van deze middelen voor onthardingsmaatregelen op dit 
ogenblik al mogelijk is. 
 
Michiel Sels verwijst naar de voortgangsrapportage, blz. 4, project 3 en  beklaagt zich er over dat de kar voor het 
paard wordt gespannen door voorafgaand aan de definitieve bestemmingswijzigingen al over te gaan tot 
grondverwervingen. Er is een akkoord over de vernatting van 150ha, maar nu worden ook gronden aangekocht 
in het habitatgebied, dat duidelijk groter is dan de desbetreffende 150ha. De landeigenaars in de betrokken 
regio worden geregeld aangesproken over vrijwillige verkoop, zonder dat zij een goed zicht hebben op de finale 
herbestemmingen. Dit leidt tot onduidelijkheid en veel onrust. De gouverneur heeft begrip voor deze 
bekommernissen, maar wijst er tegelijk op dat het verwerven van sterke grondposities een verdedigbare 
strategie is van de overheid om haar doelstellingen te bereiken. De oevers en valleigebieden zijn volgens Patrick 
Geuens behoorlijk ruim geïnterpreteerd. Daniël Josten verwijst naar de uitgebreide communicatie die met alle 
betrokkenen – en in structureel overleg met de Boerenbond – gevoerd is om de grondverwerving door ANB te 
duiden. In het verleden heeft ANB via een ecohydrologische studie onderzoek gedaan naar de gevolgen van de 
creatie van moerasland. ANB polst op dit ogenblik enkel en alleen naar de bereidheid om over te gaan tot 
vrijwillige verkoop, de landeigenaren zijn volledig vrij om hierop al dan niet in te gaan. 
 
 

2) IHD KN, Deelgebied 2 De Zegge, Mosselgoren, Neerhelst/De Botten 

 
 
Dit is niet opgenomen in de beslissing van de Vlaamse regering omdat dit onder de bevoegdheid van de minister 
zelf valt. 
 
 

3) Blue Deal 
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De Vlaamse Regering is dus akkoord met de inzet van deze bijkomende flankerende maatregelen, zodat VLM ze 
vanaf nu kan inzetten. Zie ook agendapunt 5a. 
 
 
 

4) Beheersovereenkomsten 

 
 
Dit is niet opgenomen in de beslissing van de Vlaamse regering aangezien het tot de volle bevoegdheid behoort 
van minister Demir. VLM geeft een stand van zaken van de beheersovereenkomsten onder het agendapunt 
“Varia”. 
 
 

5) Aanpassing reglement PSN 

 
 
Dit punt stond aanvankelijk in onze rapportage maar werd door het kabinet geschrapt aangezien het intussen 
opgelost is. Dit is een zeer belangrijke stap voor veel dossiers in Vlaanderen. 
 

6) Handhaving 

 
 

Dit punt is zo overgenomen  in de beslissing van de Vlaamse regering, waarmee een mandaat gegeven is voor 
administratieve handhaving in de Kleine Nete. 
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De vraag is opgenomen in de nota van de Vlaamse regering, maar niet als apart beslispunt. De gouverneur 
verduidelijkt dat niet alles hoeft te worden opgenomen als beslispunt, omdat de minister bevoegd is om deze 
beslissingen zelf te nemen. 
 
 
 
4. Blue Deal 
 
 Vlaggenschip Kleine Nete 
 

- Project 1. De Grote Opkuis (trekker VMM). 
 
Toelichting (Kris Huijskens) 
 
 
Het bestek is in opmaak en de in te vullen meetstaat is uitgestuurd naar de indieners van projectideeën. 
 

 
 
De cluster Molternete is ingeschreven bij VLM, de cluster Schupleer is doorgeschoven naar een 
natuurinrichtingsproject van VLM. Zodoende komt er voldoende budget vrij om de andere projecten integraal 
te honoreren. 
 
Debat 
 
De raming van de kosten voor ontharding in Kasterlee in het bestek van de Grote Opkuis is volgens Ward Kennes 
(Kasterlee) exorbitant hoog. De gemeente heeft daarom zelf het initiatief genomen om, desnoods op eigen 
kosten, tot ontharding over te gaan. Kris Huijskens repliceert dat de ramingen aangebracht worden door de 
opdrachtgevers, in casu het lokale bestuur. De gouverneur merkt op dat een update van de ramingen nuttig is 
om na te gaan wat nog actueel en relevant is, tegen welke kost. Marc Florus steunt deze oproep, VMM probeert 
de update tegen 1 juli 2022 af te werken. Een correcte opmaak van het bestek kan pas gebeuren op het ogenblik 
dat er een goed zicht is op de kosten voor het verwerken van het afval dat bij ontharding te kijken komt.  
 

- Project 2. Grondverweving signaalgebied Olympiadelaan Herentals i.f.v. valleiherstel (trekker ANB). 
 
Toelichting (Daniël Josten en Marieke Gruwez) 
 
ANB heeft bij AVT verfijning van de schattingen opgevraagd, zij houden de druk hoog om deze cijfers tijdig te 
verkrijgen.  
 
To do: ANB levert zo snel mogelijk de verfijning van de schattingen aan. 
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Marieke Gruwez verwijst naar de stuurgroep die op 1 juni plaatsvindt. 
 
 

- Project 3. Versnellen grondmobiliteit i.f.v. de realisatie van de natte natuurkernen van Natura 2000 
(trekker VLM). 

 
Toelichting (Els Remans) 
 
Extra flankerende maatregelen, zoals de wijkerstimulus, eigenaarstoeslag (conform het Sigmaplan) kunnen 
aangeboden worden bovenop de aankoopprijs voor alle terreinen die in gebruik zijn als landbouwgebied. 
 
Debat 
 
Michiel Sels vraagt of het mogelijk is een overzicht te krijgen van de gebieden waarin de brieven van ANB 
verstuurd zijn. Daniël Josten antwoordt dat de perimeters zijn vastgelegd overeenkomstig de interne visie van 
ANB. Dit zijn geen openbare documenten en zullen dus niet gedeeld worden. De gebieden opgesomd in de 
beslissing van de Vlaamse regering omvatten de volledige vallei van de Kleine Nete, verduidelijkt Els Remans. 
Michiel Sels uit zijn ongenoegen over een gebrek aan transparantie, wat bij de landbouwers de ongerustheid 
voedt over wat er met die gronden zal gebeuren. 
 
Christophe Vandevoort spreekt Michiel Sels uitdrukkelijk tegen op dit punt. Er zijn duidelijke doelstellingen 
vooropgesteld, die opgenomen zijn in het ontwerp-GRUP en overeenstemmen met de Natura2000 
doelstellingen. Daarnaast is er een flankerend grondbeleid om via o.m. grondenruil een oplossing te vinden voor 
landbouwers wiens gronden zich in natte natuurkernen bevinden. De gouverneur bevestigt nogmaals dat het 
legitiem is voor de overheid om, conform het algemene belang en in overeenstemming met de wettelijk 
vastgelegde doelstellingen, de flankerende maatregelen te realiseren met de nodige instrumenten. Volledige 
transparantie over grondenverwerving zou in de praktijk contraproductief kunnen zijn. 
 
Guy Van De Perre schetst een beeld van het gradueel verdwijnen van landbouwgrond, waarbij de doelstelling 
van een voldoende zelfvoorzieningsgraad voor voedsel in het gedrang komt. Hij roept op om hiervoor aan de 
alarmbel te trekken. O.w.v. deze bezorgdheid schrijft Kasterlee zich niet in in de Gebiedsdeal droogte. Zonder 
hierover een gans debat te willen openen, waarschuwt de gouverneur ervoor om valse argumenten in het debat 
in te brengen met het oog op het vermijden of uitstellen van noodzakelijke maatregelen. Christophe Vandevoort 
deelt in de chat een studie over voedselstrategie van het departement Landbouw en Visserij. 
 
Vanuit de ervaringen van het Sigma-project houdt Klaas Rykaert een pleidooi voor het nut van vrijwillige 
grondverwerving op de langere termijn, tegenover de nadelen van het gebruikmaken van het recht van 
voorkoop.  
 
Patrick Geuens herhaalt zijn bekommernis dat de boeren ongerust zijn dat ze in de nabije toekomst niet meer 
zullen mogen bemesten. 
 
 
 Lokale gebiedsdeal droogte 

 
Toelichting (Kris Huijskens) 
 
 
Er is verwarring gezaaid over wat deze gebiedsdeal inhoudt en wat niet. Daarom licht Kris Huijskens de precieze 
scope van het project nogmaals toe. Hoewel er in de eerste oproep geen enkele verwijzing is naar projecten van 
grondverwerving, zijn er toch veel reacties gekomen die verwijzen naar de vrees die leeft i.v.m. het verdwijnen 
van landbouwareaal. 
 



OC Kleine Nete 25/05/2022 9

Met de gebiedsdeal droogte heeft de provincie Antwerpen (DIW) een kaderproject opgezet – dat intussen ook 
goedgekeurd is – waarop de gemeenten deelprojecten kunnen indienen zonder administratieve lasten. 
 
Debat 
 
Het advies van de jury roept op tot een hoog ambitieniveau, met complexe en geïntegreerde projecten. Het 
project mag ook niet subsidieerbaar zijn via andere Blue Deal middelen. 
 
De gouverneur roept de gemeenten op om deel te nemen aan de infosessie die Kris Huijskens op 24/6 
organiseert en tijdig na te denken over nuttige projecten. Alle gemeenten, ook degene die zich initieel geen 
voorstander toonden van de gebiedsdeal, blijven uiteraard welkom om alsnog deelprojecten in te dienen. 
 
Volgens Guy Van De Perre bestaat er tot op heden nog geen overzicht of simulatie van welk landbouwareaal 
nodig is om tot een zelfvoorzienende voedselstrategie te komen. De gouverneur vindt het minstens even 
interessant om te kijken naar hoeveel landbouwareaal wordt aangewend voor lokale voedselproductie t.o.v. 
voedselproductie bestemd voor de export, c.q. hoeveel aangewend of voorbehouden wordt voor de productie 
van eiwitten voor rechtstreekse menselijke consumptie t.o.v. eiwitten voor vee, enz…  De gebiedsdeal gaat 
duidelijk niet over het innemen van landbouwgrond, maar draagt wel bij aan het bereiken van de doelstelling 
van 13ha ontharding, benadrukt Christophe Vandevoort. Niemand is uiteraard verplicht om deel te nemen, de 
gemeenten zelf bepalen welke projecten zij willen indienen (Kris Huijskens, Cathy Berx). In Nederland zijn er 
volgens de gouverneur zeer goede voorbeelden te vinden van correct waterbeheer. Luc Van Laer verwijst naar 
het belang van een goed onderhoud van de waterlopen, door regelmatige opkuis van het slib, wat een grote 
bijdrage kan leveren qua buffering. 
 
To do: Kris Huijskens deelt de juryrapporten m.b.t. de projecten in de Dender 
 

 
 Subsidie-oproep ‘groenblauwe dooradering in de bebouwde ruimte’ 
 
Toelichting (Christophe Vandevoort) 
 
 
Lier en Herentals kunnen gebruik maken van de nieuwe oproep voor quick wins en/of van de middelen van de 
gebiedsdeal droogte, om hun projecten alsnog gerealiseerd te krijgen.  
 
 Nieuwe subsidieoproepen 
 
Toelichting (Christophe Vandevoort) 
 
zie https://omgeving.vlaanderen.be/subsidieoproepen-ontharding 
 
Dossiers voor beide oproepen moeten ingediend worden tegen uiterlijk 8 augustus 2022. 
 

- Groenblauwe parels > specifiek voor scholen, instellingen, … 
- Groenblauwe dooradering > nieuwe oproep voor gemeenten  

 
 
 
5. Strategisch Project Kleine Nete II 
 
 
Stand van zaken klimaatprogramma’s 
 
 KP1: Droogte en ontharding 
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Lokale gebiedsdeal droogte en de grote opkuis 
 Reeds besproken 

 
Handhavingstraject  
 

Toelichting (Jef De Schutter) 
 
. 
 
Herentals, Kasterlee, Lille en Dessel komen zeker in beeld bij een volgende fase van het project. 
 
 
 KP2: Herstel bodemsysteem 

 
Voorbereiding WLS2.0 

 
Toelichting (Marieke Gruwez) 
 
 
Er is in een budget voorzien van 900.000€. Op 13/6 vindt een ambtelijke bespreking plaats. Op30/6 volgt de 
stuurgroep.  
 
 
 KP3: Bebossen en groenblauw dooraderen 
 
Toelichting (Jef De Schutter) 
 
 
 
 KP4: Ontsluiten en verbinden 

 
Toelichting (Michiel De Bie en Jef De Schutter) 
 
Subsidiedossier Toerisme Vlaanderen ‘Vlaanderen? Natuurlijk!’ 
 
 
 
Debat 
 
Jef De Schutter dankt de gemeenten voor hun actieve deelname en roept iedereen op om tijdig de nodige 
collegebesluiten op te maken. 
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Stand van zaken focusgebieden 
 
 Bollaak 
 
Toelichting (Sandra Franck) 
 
 
 Olens Broek 
 
Toelichting (Lennert Damen) 
 
Het bestek voor de aantakking van verschillende meanders ligt klaar. Voor de Kneutersloop heeft ANB een 
overleg gehad met de betrokken bedrijven. Een saneringsopdracht dringt zich op, OVAM volgt dit verder op. 
 
Een vervolgoverleg van de focusgroep Olens Broek kan pas worden vastgelegd als het model operationeel is.   
 
 Bovenlopen 
 
Toelichting (Marc Florus, Kris Huijskens, Lennert Damen) 
 
 
 
 
6. 10 jaar coördinatie Kleine Nete 
 
Toelichting (Cathy Berx) 
 
De gouverneur stelt voor om een Netedag voor het brede publiek te organiseren in het voorjaar van 2023, 
voorafgegaan door een  eerder academisch symposium met de inhoudelijke medewerkers in het najaar van 
2022, desgevallend aansluitend bij bestaande evenementen. De gouverneur nodigt de gemeenten uit om zich 
kandidaat te stellen voor de organisatie van een Netedag op hun grondgebied. 
 
 
Debat 
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Ward Kennes sluit zich, met vele anderen, volmondig aan bij het voorstel van de gouverneur. Kasterlee wil graag 
onderzoeken of zij als gastgemeente kunnen optreden. Marc Florus doet de suggestie om de Netedag te 
organiseren in de Ark van Noë. 
 
 
7. Beheersovereenkomsten VLM 
 
Toelichting (Stijn Leestmans) 
 
Debat 
 
Akker- en weidevogels krijgen eerste prioriteit voor de inzet van  middelen en tijd, overeenkomstig de 
soortbeschermingsplannen. Zij worden aangevuld met ondersteunde soorten, zoals zomertortel, 
kamsalamander, bruine kiekendief, beekprikker, rivierdonderpad en kleine modderkruiper. Tenslotte wordt via 
het programma “bufferen en verbinden” aandacht besteed aan vleermuizen en het bufferen van kwetsbare 
natuur. 
 
Voor landbouwers met blijvende graslanden op hun gronden rond de Kleine Nete zijn er weinig mogelijkheden 
binnen de beheersovereenkomsten. De  ecoregelingen kunnen hiervoor eventueel soelaas bieden. 
 
De gouverneur merkt op dat de provincie Antwerpen tot op heden weinig gebruik heeft kunnen maken van de 
beheersovereenkomsten. Zal dit in de toekomst veranderen? Wat kunnen en moeten we doen om de kansen 
op de inzet van dat instrument te vergroten? Stijn Leestmans kaart dit aan bij de relevante overheden, maar kan 
geen garantie bieden. 
 
De beheersovereenkomsten zullen ook in de toekomst op 5 jaar blijven, wat voor natuurdoelstellingen vaak te 
kort is. Het enthousiasme bij de landbouwers voor de jaarlijkse oproepen binnen de ecoregelingen neemt wel 
duidelijk toe. 
 
De vergoedingen gekoppeld aan de beheersovereenkomst zijn volgens Guy Van De Perre niet kostendekkend. 
Hierbij speelt ook nog de perceptie dat het instappen in een project wel vrijwillig is, maar dat men achteraf 
gebonden blijft aan natuurbeschermende maatregelen. De gouverneur vraagt om de bezorgdheden i.vm. een 
correcte financiering en de overgang van vrijwilligheid naar gedwongen opvolging van maatregelen verder te 
escaleren. 
 
De grote focus op soorten  bemoeilijkt volgens Mien Van Olmen verder de toegang van de Antwerpse steden en 
gemeenten tot de beheersovereenkomsten. Els Remans verwijst naar de mogelijkheden geboden door het 
nieuwe GLB, via bvb. de waterlandschappen. 
 
 
 
8. Onttrekkingsverbod 
 
Toelichting (Kris Huijskens) 
 
 
9. Varia 

 
 

a. ANB / Stad Herentals 
 
De gouverneur herhaalt haar voorstel om hierover trilateraal te overleggen. Mien Van Olmen verwijst naar het 
loyale gedrag van Herentals doorheen de verschillende projecten van de laatste jaren. De confrontatie met een 
niet eerder aangekondigd, en meteen publiek gemaakt negatief advies van ANB maakt het moeilijk om het 
constructieve beleid te blijven uitdragen. 
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b. Illegaliteiten horecazaken in de vallei van de Kleine Nete (zie ook voorbereidingsmail OC) 
 
Toelichting (Sandra Franck) 
 
De uitbreidingsplannen van de horeca botsen duidelijk met de ligging in het ruimtelijk kwetsbare gebied. Bij de 
organisatie van recreatie moet rekening gehouden worden met de draagkracht van de omgeving. 
 
Debat 
 
Griet Van Olmen (Nijlen) ziet voor deze historische horecazaken wel mogelijkheden, via de opmaak van een RUP, 
voor uitbreiding of aanpassing – rekening houdend met de draagkracht van de omgeving – overeenkomstig het 
onthaalplan van de Kleine Nete. De gouverneur zal de vraag agenderen op de deputatie, de kans is echter reëel 
dat de oplossing in een lokaal RUP gezocht moet worden. 
 
Marc Florus verwijst naar problemen met de afvalstromen van horecazaken in de vallei. 

 
c. Bemaling Zandhoven (Herentalsebaan 142) 

 
Toelichting (Marc Florus) 
 
Marc Florus herhaalt de oproep om bij de behandeling van de aanvragen voor bemaling ook voldoende aandacht 
te besteden aan de kwalitatieve gevolgen.  
 

d. Gebruik van de nieuwe watertoetskaarten 
 
Toelichting (Marc Florus) 
 
Zonder verder in te gaan op het precieze geval, wijst Marc Florus op de lopende integratie van de 
overstromingsgevaarkaarten – die rekening houden met fluviale en pluviale overstromingen en de 
klimaatwijziging – in de watertoetskaarten. Hij roept de gemeenten op om, in afwachting van de volledige 
integratie, beide kaarten te raadplegen. Op de vraag van Guy Van de Perre naar de timing van dit 
integratieproces, verwijst Marc Florus naar een termijn van enkele maanden. De link in de presentatie naar het 
youtube filmpje i.v.m. de infosessie over de waterbom bevat veel relevante informatie. De gouverneur roept 
iedereen op om alle beschikbare kaarten nu al te raadplegen. 
 
Debat 
 
Dit betekent niet noodzakelijk dat hiermee een tweede ronde van signaalgebieden wordt opgestart, stelt Marc 
Florus Mien Van Olmen gerust. 
 
Volgens de gouverneur maakt dit het vanuit juridisch-technisch oogpunt wat complexer, maar dit kan worden 
opgelost vanuit het omzichtigheidsprincipe en de schadebeperkingsverplichting. 
 

e. Promofilms valleien Kleine en Grote Nete 
 
Toelichting (Jef De Schutter) 
 
In opdracht van RLKGN en Provincie Antwerpen worden promofilmpjes gemaakt voor beide valleien Het 
productiehuis is geselecteerd (VideoCrew). 
 
De locaties worden verzameld in deze map:  
https://www.google.com/maps/d/edit?mid=1XyMeYMAfTkEtyCseOVywiTzqZaI4yKCS&usp=sharing 
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De gouverneur bevestigt dat de deputatie provinciale middelen uittrekt  voor de realisatie van dit promofilmpje. 
 
 
 
De gouverneur rondt het OC af met een warme oproep aan alle deelnemers om  

- te kijken naar alle subsidiemechanismen 
- deel te nemen aan de workshop van Kris Huijskens op 24/06 
- alle ideeën en suggesties met een open blik te bekijken en enkel op hun merites te 

beoordelen. 
 
  
 
Chat 
 
[25/05 15:51] Marc Florus 

Ark van Noe zou goede locatie zijn: hermeandering is dan klaar, AOG dijken liggen er dan ook al over 
enige lengte 

(Door 1 leuk gevonden) 
 
[25/05 15:52] DE HAES Jan 

Beste, BAs en ik (jandh) moeten zo meteen de vergadering verlaten 

 
[25/05 15:52] Ward Kennes 

Klopt Marc. Precies daarom stel ik dat voor. Daar zijn zaken concreet zichtbaar en voelbaar. Ligt midden in 
landbouwgebied maar is zelf toerisme. 

 
[25/05 15:53] Patrick Geuens (gast) 

Ik ook. 

 
[25/05 15:53] Els Remans 

voor de Zwarte en Desselse Nete is het LER gestart op 1 mei. op 7 juni is er een info/startvergadering voor 
de betrokken landbouwers? 

 
[25/05 15:59] Patrick Geuens (gast) 

Els is er al een locatie gevonden? Retie of Dessel? 

 
[25/05 15:59] Patrick Geuens (gast) 

Tijdstip? 

 
[25/05 16:00] Els Remans 
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de infovergadering zal doorgaan in GC Den dries in Retie en starten om 13u30. 

 
[25/05 16:01] Patrick Geuens (gast) 

Was nog niet op de hoogte. 

 
[25/05 16:01] Els Remans 

de brieven naar landbouwers zijn vandaag vertrokken 

[25/05 16:03] Els Remans 

partners en gemeenten krijgen de uitnodiging via mail. 

 
 
 
 


